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Curriculum Vitae 

Rufaidah Kamal Abdulmajeed 
 

Full name: Rufaidah Kamal Abdulmajeed Al-Bahar 

Place and Date of Birth: Baghdad. 19
th
 May, 1956 

Marital status: widow 

Address: University of Baghdad - College of Education for Women- 

English Language Dept. Baghdad- Iraq. 

Mobile: 07901835532 

e-mail: hajeya2@gmail.com 

 

Education:  

- B.A. in English Language - College of Arts - University of Baghdad, 

1978. 

- M.A. in English Linguistics- College of Education for Women- 

University of Baghdad. 2005. 

Title of the MA thesis: Speech Acting in Moral Teaching in Islamic 

Prophetic Traditions in Arabic and in the English Version of the New 

Testament: A contrastive Study. 2005 

- Ph.D in English Language and Linguistics. University of Babylon- 

College of Education for Human Sciences- English Department. 2016. 
Title of the dissertation: A Linguistic Analysis of Humour in Biblical 

Verses and Prophetic Traditions: A Contrastive Study.  

 

Experience: 

1. 1978-1982: Translator in the State Organization for Building- 

Ministry of Housing and Construction. 

2. 1982-1990: In charge of Translation Section, in charge of foreign 

information sources, in charge of Selective Dissemination of 

Information (SDI), and in charge of Users Services at the Arab Gulf 

States Information Documentation Center (AGSIDC)- Council of 

Arab Gulf States Ministers of Information. 

3. 2000-: English language Dept. College of Education for Women - 

University of Baghdad. 

4. 2005: Assistant Instructor in English Language Dept. College of 

Education for Women. University of Baghdad 

5. 2008- Instructor.  

6. 2011-2012: Acting head of English Language Dept. College of 

Education for Women. University of Baghdad.  

7. 2011: Assistant Professor.  
8. 2019: Promotion to Full Professor. 
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Subjects of teaching:  

- Grammar, Linguistics for B.A and  

- General Linguistics for M.A. students. 

- Pragmatics for M.A. Students 

- Discourse Analysis for M.A. students 

- General English Language for non departmental students. 

 

Training Courses: 

1. 1983: participated at a training course for Information Sources and 

Documentation of Information held at (AGSIDC) in Baghdad. 

2. 1984: Participated in the training course for Radio and Television 

Documentation at (AGSIDC) in Baghdad. 

3. 1987: Participated in a training course organized by Iraqi 

Journalists' Union held at Baghdad School for Solidarity in 

Baghdad. 

4. 1990: Participated in a training course for direct search with Dialog 

(On- Line Computer Search) held at (AGSIDC) in Baghdad. 

5. Took part in several computer-training courses. 

6. 2010: on-line training course "web 2.0" with Oregon University in 

the USA. 

7. 2010: Participate in the ESL Initiative Workshop held by AED 

Center for Academic Partnership in Baghdad. 

 

Books and Research Papers:  

Books: 
1- "The Arab Gulf States Information Documentation Center in 

Five Years" 1986. A joint work. 

2- "The Iraq- Iran War in Arabic and Foreign Sources 1980-1988" 

1988. A joint work. 

3- "A Guide to the Arab Gulf Joint Institutions and Organization". 

1989. (unpublished) 

 

Articles and Research Papers in Arabic: 
1- "Lexicography" a bibliography in English prepared at the request 

of the University of Al- Mustansiriyah at Baghdad in 1986. 

2- "The Iraq-Iran War: A Documentary File"  a research paper 

presented to the Symposium on the Strategic Dimensions of the 

Iraq-Iran war held in Baghdad from 12
th

-14
th

  March 1988. A joint 

research. 
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3- Editor to sections in the (AGSIDC)'s Journal "Al-Tawthiq Al-'lami":  

"Future Conferences and Symposiums" and "Foreign Book Review" 

1984-1990. 

4-"Holy Mecca and Al-Medina" a bibliography of selected research 

works in English and Arabic prepared at the request of Um-AlQura 

University in Saudi Arabia in 1989. 

5-"Shat Al-Arab" a selected bibliography of research works in English 

and Arabic. 

6- "CD-ROM" an article published in Qatar Journal for Construction. 

Vol. 1, no. 10 (October 1989) 

7- "Computer Viruses: Some Protective Measures" part one. An 

article published in Qatar Journal for Construction. vol. 2. no. 13 

(June 1990). 

8- "Computer Viruses: Some Protective Measures" part two. An 

article published in Qatar Journal for Construction. vol.2. no. 14. 

(February 1990). 

9- "The Data Bank at the AGSIDC" an article published in Qatar 

Journal for Construction. vol.2, no. 19. (July 1990) a joint 

research. 

10- "The Arab Gulf States Information Documentation Center: 

Progress and Developments" an article published in the Tunisian 

Journal for Communication Sciences in Tunis. 1990. 

11- "A Study of the Effects of Education and Training on both 

the Qualifications and Skills of the Staff and the Attitudes of the 

Administrators Computerizing Academic Libraries in Iraq. A 

Statistical Analytic Study" a research presented to the Arab 

Federation for Libraries & Information Twelfth Annual Conference. 

2001 and published in the College of Education for Women 

Journal. Vol. 13, no. 4, 2002. 

12- "Books and Manuscripts House before and after 2003 and the 

programmes of Archive Rehabilitation and Training." A 

research presented to the Arab Automation of Classification in the 

21st Century. United Arab Emirates University. Al Ein. 2005. 

 

Researches in English: 

1. "Modification of Searl's Speech Act of Promising in its 

Application to selected Religious and Political Texts". Co-

author, published in the Journal of the College of Education for 

Women, vol. 18, no.1, 2007.  

2. "Islam vs Terrorism: The Absence of Speech Act of 

Threatening in the Verses of Calling to Islam: A Socio-

Discoursal Analysis. Published in the Journal of Education and 

Psychology. no. 57, 2008. Presented in the Sixth Symposium on 
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Language and Literature, held by English Language Dept.-

College of Education for Women in March, 28, 2007. 

3. "Analysis of the Clause Relations in the Presidential 

Persuasion in a War against Iraq". Co-author. Presented in the 

Seventh Symposium on Language and Literature, held by 

English language Dept. – College of Education for Women, in 

March 28, 2008 and published in Journal of the College of 

Education for Women, Vol. 20, No. 3, 2009.  

4. "The development of speech act theories" published in "Al- 

Ustath" Journal, no. 90, 2009. 

5. "The Realization of Positive Politeness Strategies in Language: 

The Politeness Theory of Brown & Levinson" published in 

Journal of the College of Education for Women, Vol. 20, No. 2, 

2009.  

6. "Analysis of Grammatical Forms and Semantic Functions of 

Hedging in Political Discourse: American Presidential Debate" 

presented in the ninth symposium of English Language. Published 

in College of Education for Women Journal, Vol. 21, No. 3. 2010. 

7.  "The Analysis of Positive Politeness in Televised Interviews" 

published in Al-Istath Journal, issue no (119), 2010. 

8. “Speech Acting in Moral Teaching in Prophetic Traditions and 

in the English Version of the New Testament: A Contrastive 

Study.” Presented in ‘The Language, Philosophy and teachings of 

Hadith Seminar’ held by Department of Arabic- University of 

Kerala. Kariavattom P.O. Thiruvananthapuram- Kerala. India. 

Published in the proceedings of the seminar in MAJALLA 

KAIRALA, Vol. 1, No. 3, 2012.  

9.  “Taboo Words Vs. Social Deixis: A sociolinguistic Analysis of 

La Justice or The Cock that Crew: A Play from the Theatre of 

Ridiculous”. College of Education for Woman Journal, Vol. 27, 

No.1, March 2016. Presented in The European Conference on 

Language Learning 2013 held by The International Academic 

Forum in Brighton. UK. Published in the proceedings of the 

conference. 

10.  “Persuasion in Jesus Christ’s Humour: A Linguistic Analysis”. 
Open Journal of Modern Linguistics, 6, 71-84. April, 2016. 

11.  “The Syntactic Structure of Vocatives in the Christian and 

Muslim Collects (prayers): A Contrastive Study” International 

Journal of Humanities and Cultural Studies, Vol. 3, Issue no. 1, 

2016. 

12. “Using a Linguistic Theory of Humour in Teaching English 

Grammar.” English Language Teaching: Canadian Center of 

Science and Education, Vol. 10, No.2; 2017.  
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13. “Rhetorical Structure of Superstitious Images in Coleridge’s 

The Rime of the Ancient Mariner.” International Journal of 

English Linguistics, Vol. 7, No.4, 2017. 

14. “The Cognitive Principle of Relevance and its Application on 

Anti Iraq War Posters.” Co-author. Adab Al-Kufa Journal. 

College of Arts. University of Kufa, No. 30, 2017.      

15. “A Pragma-Rhetorical Analysis of Some of Imam Ali’s Moral 

Teachings Speeches” Al-Ameed Journal, 2017. 

16. “A Pragmatic Study of Concealment in Tony Blair’s Speeches 

on Iraq War” International Journal of English Linguistics; Vol. 8, 

No. 1; 2018. 

17.  “Conceptualizing War via Cross-Domain Mapping in Julian 

Grenfell’s Poem Into Battle” International Journal of English 

Linguistics; Vol. 8, No. 6; 2018. 

18.  “The Pragmatics of Amusement in Selected British Football 

Commentaries” International Journal of English Linguistics, Vol. 

9, No. 1, Feb. 2019. 

19.  Islamophobia Fallacies in the UK Press Headlines. Opcion,  Nº 

19. 2019. 

20.  " The Pragmatics of Romance in the First World War' 

Poetry" Arab World English Journal for Translation & Literary 

Studies, Volume 3, Number 4. October 2019. 

21. "Silence as a Tactic of Communication in Pragmatics, Novel, 

and Poetry" Arab World English Journal for Translation & 

Literary Studies, Volume3, Number3. August 2019. 

22- "A Linguistic analysis of the Last Words in Aircraft Black 

Boxed" Asian ESP Journal. July 2020, Vol. 16. Issue 4. Co-

author Raghad Hakeem Mudheher.  

23- "The Rhetorical Structures of Educational Concepts in 

Nursery Rhymes" Asian ESP Journal, April 2020, Vol. 16, Issue 

2.2. Co-author: Ruqayah Mutlak Abdulrahman.  

24. “The Rhetorical Perspective of Discursive and Non-discursive 

Contents of Selected British Election Songs” Review of 

International Geographical Education Online. Vol. 11, No. 9. 2021. 

25. “The Cognitive Relevance in Understanding Coronavirus 

Posters” Review of International Geographical Education Online. 

Vol. 11, No. 12. Spring. 2021. 

 

 

Participation in Conferences and Symposiums: 
1- 8-10 September, 1986: Joint Arab Publication held by Cultural 

Affairs House and the Arab consulting committee and Arab 

Federation for Publication and Iraqi Scientific Committee. 
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2- 12-14. March, 1988: Strategic Dimension of Iraq-Iran War held by 

AGSIDC in Baghdad in collaboration with Basrah University- Arab 

Gulf States Studies Center. 

3- 3-4, October, 1987: Arab Gulf States Information Net Symposium. 

Baghdad. 

4- 5-8 November, 2001: Twelfth Annual Conference of the Arab 

Federation for Libraries & Information in collaboration with 

University of Sharjah on: Arab Libraries in the Third Millennium: 

Infrastructure, Technology, & Manpower Capabilities in Sharja. 

UAE. 

5- Sixth Symposium on Language and Literature, held by English 

Language Dept.-College of Education for Women in March, 28, 

2007. 

6- Seventh Symposium on Language and Literature, held by 

English language Dept. – College of Education for Women, in 

March 28, 2008. 

7- Eighth Symposium on Language and Literature, held by English 

language Dept. – College of Education for Women, in April, 2009.  

8- Ninth Symposium on Language and Literature, held by English 

language Dept. – College of Education for Women, May, 2010. 

9- 16th-19th April 2011:45th annual international IATEFL 

conference and exhibition in Brighton. The Brighton Center. 

England. 

10- International Symposium on (The language, philosophy and 

Teachings of Hadith) held in Kerala. University of Kerala on 

2012. participating with research. 

11- International Conference on Giftedness. Dubai, 14.7.2012. 

12- The ninth scientific symposium of the English Dept. College of 

Education for Women- University of Baghdad in 2013. 

13- The European Conference for Teaching English (IAFOR) in 

Brighton. UK. On 21.7.2013 with research: Taboo words vs Social 

Deixis: A Sociolinguistics Analysis of a play from the Theatre of 

the Ridiculous. 

 

Awards 
1- Received 12 letters of letters of thanks from the Arab Gulf States 

Center on account of efficiency and diligence and for being a 

distinguished employee at the center. 

2- Received 11 letters of thanks from the Dean of College of 

Education for Women. 

3- Received a letter of thanks from Center of Developing Methods of 

Teaching by the head of the University in 2006. 
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4- Received a letter of thanks from the President of University of 

Baghdad for passing the course of Methods of Teaching with 

Excellence degree in 2006. 

5- Received a letter of thanks from the president's assistant of the 

University of Baghdad for participating in the 9
th

 symposium of 

English dept. held in 2010. 

6- Received a letter of thanks from the President of Baghdad 

University for heading the English Department. 

7- Received a letter of thanks from the minister of higher education 

and scientific research in 2013. 

8- Letter of thanks from the Assistant President of Scientific Affairs 

of Wasit University for participating in establishing a new M.A. 

Prgramme in English Language Dept. in 6.6.2016. 

9- Letter of thanks from the Dean of the College of Education in 

Wasit University for the same purpose in 8.5.2016. 

10- Letter of thanks from the library manager of University of 

Jordan for giving the library a copy of my Ph.D. dissertation as a 

gift in 25.8.2016. 

11- Letter of thanks from the manager of library in Al-Yarmouk 

University for giving the library a copy of my Ph.D. dissertation as 

a gift in 7.8.2016.  

12- Two Letters of thanks from the president of University of 

Baghdad for getting full professor title in 2019. 

 

عبد الحمٌد البحاررفٌدة كمال عبد المجٌد  الاستاذ الدكتورة 
 

 عبد الحمٌد البحار رفٌدة كمال عبد المجٌدالاسم الكامل: 
 19/5/1956بغداد مكان وتارٌخ الولادة: 

 ارملة الحالة الاجتماعٌة: 
 11الدار  - 67زقاق  - 655محلة  -حً الغزالٌة -بغداد العنوان: 

 17911835532لنقال:  ا: هاتف

 hajeya2@gmail.com البرٌد الالكترونً:
 

 :اتالشهاد
 1978 –كلٌة الآداب  -جامعة بغداد  - لغة انكلٌزٌة سبكالورٌو -1
 .2115 -كلٌة التربٌة للبنات –جامعة بغداد  –الانكلٌزٌة لغة فً علم اللغة  ماجستٌر -2

 رسالة الماجستٌر بعنوان:
تعملة فً التهذٌب الخلقً فً الاحادٌث النبوٌة الشرٌفة باللغة العربٌة وفً الافعال الكلامٌة المس

 النسخة الانكلٌزٌة من العهد الجدٌد: دراسة مقارنة
Speech Acting in Moral Teaching in Islamic Prophetic Traditions in 

Arabic and in the English Version of the New Testament: A Contrastive 
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Study. Baghdad University- College of Education for Women- English 

Department. 2005. 

 

 .2116 -كلٌة التربٌة للعلوم الانسانٌة –جامعة بابل  -لغة فً علم اللغة انكلٌزٌة دكتوراه -3
 بعنوان: اطروحة الدكتوراه

 ة: دراسة تقابلٌة.تحلٌل لغوي للفكه فً نصوص الانجٌل والاحادٌث النبوٌة الشرٌف
A Linguistic Analysis of Humour in Biblical Verses and Prophetic 

Traditions: A Contrastive Study. University of Babylon- College of 

Education for Human Sciences- English Department. 2016. 

 

 :الخبرة الوظٌفٌة
 وزارة الإسكان والتعمٌر. بغداد -لعامة للمبانً : مترجمة فً المؤسسة ا 1982 -1978 -1
عملت فً مركز التوثٌق الاعلامً لدول الخلٌج العربً وهو منظمة اقلٌمٌة : 1982-1991 -2

 تابعة لمجلس وزراء اعلام دول الخلٌج العربً وقد عملت فً الوظائف الآتٌة:
 مسؤولة شعبة الترجمة -  

 بٌةمسؤولة شعبة مصادر المعلومات الاجن -
من المصادر باللغة وخدمات المستفٌدٌن   (SDI)مسؤولة البث الانتقائً للمعلومات   -

 الإنكلٌزٌة
 مدٌرة ادارة وكالة. -
 عضوة فً سبعة لجان علٌا لاعداد مؤتمرات عالمٌة واقلٌمٌة ومحلٌة. -

 كلٌزٌة.بوظٌفة معاون ملاحظ بقسم اللغة الان 1/2/2111فً تعٌنت فً كلٌة التربٌة للبنات  -3
 جامعة بغداد. –كلٌة التربٌة للبنات  –قسم الغة الانكلٌزٌة  –: مدرس مساعد  2115 -4
 : ترقٌة الى مدرس. 2119 -5
 .25/9/2118تنسٌب للعمل فً وحدة البحث العلمً والعلاقات الثقافٌة فً  -6
 .: رئٌس قسم اللغة الانكلٌزٌة وكالة2111 -7
 .27/11/2111فً  : ترقٌة الى استاذ مساعد 2112 -8
 .13/1/2117فً  الحصول على لقب الاستاذٌة: 2119 -9
  .2119مقررة الدراسات الاولٌة  -11
العامة علم اللغة للدراسة الصباحٌة والمسائٌة واللغة الانكلٌزٌة  –المواد التً ادرسها: نحو  -11

 للاقسام الاخرى.
وعلم اللغة التداولً واللغة الانكلٌزٌة ادرس دراسات علٌا ماجستٌر علم اللغة الانكلٌزٌة  -11

 لطلبة الماجستٌر فً الاقسام الاخرى فً الكلٌة.
 

 اخرى: نشاطات
  والدكتوراه. الماجستٌر مناقشة طلبة لجنة احدى عشرةة عضو -1

 طالبات ماجستٌر. سبعةمشرفة على رسائل  -2

لاطارٌح  اللغة الانكلٌزٌة وخبٌر لغوي بعلم الماجستٌر لعدد من اطارٌحخبٌر علمً  -3
 وخبٌر علمً للعدٌد من البحوث لمجلة الكلٌة.  بعلوم اخرى

 2119-2118و  .2117عضوة اللجنة العلمٌة المركزٌة لكلٌة التربٌة للبنات  -4
 .2118و  2117 و 2112ة العلمٌة لقسم اللغة الانكلٌزٌةعضوة اللجن -5

 .2121-2119رئٌسة اللجنة العلمٌة فً قسم اللغة الانكلٌزٌة  -6
 .2117جنة الارشادٌة لكلٌة التربٌة للبنات عضوة الل -7
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عضوة لجنة دائمٌة لتدقٌق عملٌة توزٌع درجات فقرات استمارة تقوٌم الاداء للعام  -8
 .2117-2116الدراسً 

عضو لجنة تصحٌح الدفاتر الامتحانٌة لطلاب الدكتوراه فً كلٌة التربٌة ابن رشد  -9
 .2117بتوجٌه من السٌد الوزٌر فً 

 Journal of Education andرٌر مجلة عالمٌة عضوة فً هٌئة تح -11

Training Studies  2117-2118. 

عضولجنة صٌاغة مفردات قسم الدراسات الاسلامٌة باللغة الانكلٌزٌة فً كلٌة  -11
 2113/ 2/ 6ام الاعظم الجامعة فً الام

عضو لجنة وضع مناهج دراسة الماجستٌر فً قسم الدراسات الاسلامٌة فً  -12
 .2118عظم جامعة الامام الا

عضو لجنة مركزٌة لمتابعة استلال وسرقة الرسائل والاطارٌح والبحوث  -13
 .2119-2118العلمٌة فً كلٌة التربٌة للبنات 

عضو اللجنة العلمٌة لمؤتمر قسم الدراسات الاسلامٌة فً جامعة الامام الاعظم  -14
2119. 

 .2119-2118خبراء اعداد اسئلة الامتحان التقوٌمً وزارٌة لعضوة لجنة  -15

 .2119عضو لجنة اقرار المقررات للدراسات الاولٌة  -16
 

 الدورات التدرٌبٌة:
 : الدورة التدرٌبٌة المتخصصة فً التوثٌق والمعلومات. بغداد1983 -1
 : الدورة التدرٌبٌة فً التوثٌق الإذاعً والتلفزٌونً. بغداد.1984 -2
درسة بغداد للتضامن : الدورة التدرٌبٌة التً نظمتها نقابة الصحفٌٌن العراقٌٌن فً م1987 -3

ولحد  1982التابعة لنقابة الصحفٌٌن كونً عضو عامل فً نقابة الصحفٌٌن العراقٌٌن منذ 
 ألان.

مع بنك   On-line computer search : الدورة التدرٌبٌة فً البحث الآلً المباشر1991 -4
 المعلومات داٌلوك فً الولاٌات المتحدة الأمرٌكٌة.

 والانترنت. سوبعدة دورات تدرٌبٌة فً الحا -5
 2115دورة صلاحٌة التدرٌس  -6
 .2115دورة اللغة العربٌة  -7

 .2119دورة الصفوف الالكترونٌة  -8

 

 الانتاج الفكري:
 الكتب:

 )مؤلف مشارك( 1986. "مركز التوثٌق الإعلامً فً خمسة أعوام"  -1
ئمة قا" 1891-1891"الحرب العراقٌة الإٌرانٌة فً مصادر المعلومات العربٌة والأجنبٌة  -2

 )مؤلف مشارك( 1988مؤلفات معرفة. 
 .)مؤلف(. غٌر منشور 1989"دلٌل المؤسسات والهٌئات الخلٌجٌة المشتركة" .  -3

 
 المقالات والبحوث:

1-  "Lexicography"  قائمة مؤلفات باللغة الإنكلٌزٌة معدة بناءً على طلب الجامعة :
 1986المستنصرٌة. 

مقدم إلى الندوة العلمٌة للأبعاد الاستراتٌجٌة ً" "الحرب العراقٌة الإٌرانٌة: ملف وثائق -2
 .1988/اذار/ 14-12للحرب العراقٌة الإٌرانٌة التً عقدت فً بغداد فً 
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ابواب ثابتة مسؤولة عن تحرٌرها فً  " عروض الكتب الاجنبٌة" "مؤتمرات مستقبلٌة"  -3
 .1991-1982مجلة "التوثٌق الاعلامً". 

. قائمة مؤلفات مختارة باللغة العربٌة والانكلٌزٌة.  "مكة المكرمة والمدٌنة المنورة"  -4
 )مؤلف مشارك( 1989قائمة معدة بناءً على طلب جامعة ام القرى فً السعودٌة. 

 )مؤلف مشارك( 1989قائمة مؤلفات باللغة العربٌة والانكلٌزٌة . "شط العرب"  -5

فً مجلة  مقالة منشورة (CD-ROM)الأقراص الضوئٌة ذات الذاكرة المقروءة فقط"" -6

.وفً صحٌفة الجمهورٌة بتارٌخ 1989، اكتوبر 11، ع  1"قطر للانشاء" ، مج
 )مؤلف( 21/6/1989

مقالة منشورة فً مجلة "قطر  فاٌروس الحاسوب: بناءه والوقاٌة منه" )الجزء الاول( "  -7
 )مؤلف مشارك( 1991/ ٌناٌر  13، ع 2للانشاء" ، مج

مقالة منشورة فً مجلة " قطر  )الجزء الثانً( فاٌروس الحاسوب: بناءه والوقاٌة منه""  -8
 )مؤلف مشارك( 1991، فبراٌر 14، ع2للانشاء" ، مج

مقالة منشورة فً مجلة "بنك المعلومات فً مركز التوثٌق الاعلامً لدول الخلٌج العربً"  -9
 . )مؤلف مشارك(1991/ ٌولٌو  19، ع 2"قطر للانشاء"، مج

مقالة منشورة فً  ج العربً .. المسٌرة والتطور" "مركز التوثٌق الاعلامً لدول الخلٌ  -11
 .1991"المجلة التونسٌة لعلوم الاتصال" . تونس ،

"دراسة فً مدى تأثٌر التعلٌم والتدرٌب فً كفاٌات العاملٌن فً حوسبة المكتبات  -11
بحث مقدم إلى المؤتمر العربً الثانً  الجامعٌة فً العراق: دراسة احصائٌة تحلٌلٌة. 

العربً للمكتبات والمعلومات الذي اقامه الاتحاد العربً للمكتبات  عشر للاتحاد
. ومنشور فً مجلة "كلٌة التربٌة 2111والمعلومات بالتعاون مع جامعة الشارقة. الشارقة، 

 )مؤلف مشارك( 2112، 4، ع 13للبنات" مج
بحث وبرامج التأهٌل والتدرٌب الوثائقً" .  3112"دار الكتب والوثائق قبل وبعد عام  -12

التً عقدت فً  مقدم إلى "ندوة الفهرسة العربٌة الالٌة فً القرن الحادي والعشرٌن"
 .)مؤلف مشارك(2115جامعة الامارات العربٌة المتحدة 

 

 
 البحوث باللغة الانكلٌزٌة

1. "Modification of Searl's Speech Act of Promising in its 

Application to selected Religious and Political Texts". Co-author, 

published in the Journal of the College of Education for Women, vol. 

18, no.1, 2007.  

2. "Islam vs Terrorism: The Absence of Speech Act of Threatening 

in the Verses of Calling to Islam: A Socio-Discoursal Analysis. 

Published in the Journal of Education and Psychology. no. 57, 2008. 

Presented in the Sixth Symposium on Language and Literature, held 

by English Language Dept.-College of Education for Women in March, 

28, 2007. 

3. "Analysis of the Clause Relations in the Presidential Persuasion in 

a War against Iraq". Co-author. Presented in the Seventh Symposium 

on Language and Literature, held by English language Dept. – 

College of Education for Women, in March 28, 2008 and published in 

Journal of the College of Education for Women, Vol. 20, No. 3, 2009.  
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4. "The development of speech act theories" published in "Al- Ustath" 

Journal, no. 90, 2009. 

5. "The Realization of Positive Politeness Strategies in Language: 

The Politeness Theory of Brown & Levinson" published in Journal of 

the College of Education for Women, Vol. 20, No. 2, 2009.  

6. "Analysis of Grammatical Forms and Semantic Functions of 

Hedging in Political Discourse: American Presidential Debate" 

presented in the ninth symposium of English Language. Published in 

College of Education for Women Journal, Vol. 21, No. 3. 2010. 

7.  "The Analysis of Positive Politeness in Televised Interviews" 

published in Al-Istath Journal, issue no (119), 2010. 

8. “Speech Acting in Moral Teaching in Prophetic Traditions and in 

the English Version of the New Testament: A Contrastive Study.” 

Presented in ‘The Language, Philosophy and teachings of Hadith 

Seminar’ held by Department of Arabic- University of Kerala. 

Kariavattom P.O. Thiruvananthapuram- Kerala. India. Published in the 

proceedings of the seminar in MAJALLA KAIRALA, Vol. 1, No. 3, 

2012.  

9.  “Taboo Words Vs. Social Deixis: A sociolinguistic Analysis of La 

Justice or The Cock that Crew: A Play from the Theatre of 

Ridiculous”. College of Education for Woman Journal, Vol. 27, No.1, 

March 2016. Presented in The European Conference on Language 

Learning 2013 held by The International Academic Forum in Brighton. 

UK. Published in the proceedings of the conference. 

 

 

10.  “Persuasion in Jesus Christ’s Humour: A Linguistic Analysis”. 
Open Journal of Modern Linguistics, 6, 71-84. April, 2016. 

11.  “The Syntactic Structure of Vocatives in the Christian and 

Muslim Collects (prayers): A Contrastive Study” International 

Journal of Humanities and Cultural Studies, Vol. 3, Issue no. 1, 2016. 

Co-author: Salwa Ibrahim. 

12. “Using a Linguistic Theory of Humour in Teaching English 

Grammar.” English Language Teaching: Canadian Center of Science 

and Education, Vol. 10, No.2; 2017. Co-author: Sarab Khaleel. 

13. “Rhetorical Structure of Superstitious Images in Coleridge’s The 

Rime of the Ancient Mariner.” International Journal of English 

Linguistics, Vol. 7, No.4, 2017. 

14. “The Cognitive Principle of Relevance and its Application on  

Anti Iraq War Posters.” Co-author. Adab Al-Kufa Journal. College of 

Arts. University of Kufa, No. 30, 2017. Co-author: Fareed Hameed     
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15. “A Pragma-Rhetorical Analysis of Some of Imam Ali’s Moral 

Teachings Speeches” Al-Ameed Journal, Al-Ameed Journal, Sixth Year, 

Sixth Volume, 21 Edition, March 2017.2017. 

16. “A Pragmatic Study of Concealment in Tony Blair’s Speeches on 

Iraq War” International Journal of English Linguistics; Vol. 8, No. 1; 

2018. Co-author: Shafa' Ali Finjan. 

17. “Conceptualizing War via Cross-Domain Mapping in Julian 

Grenfell’s Poem Into Battle” International Journal of English 

Linguistics; Vol. 8, No. 6; 2018. 

18. “The Pragmatics of Amusement in Selected British Football 

Commentaries” International Journal of English Linguistics, Vol. 9, No. 

1, Feb. 2019. Co-author: Abeer Talib Abdulmajeed.   

19- Islamophobia Fallacies in the UK Press Headlines. Opcion,  Nº 19. 

2019. Co-author: Lina Laith 

20- " The Pragmatics of Romance in the First World War' Poetry" 

Arab World English Journal for Translation & Literary Studies, Volume 

3, Number 4. October 2019.Co-author: Jinan Kadhim Isma'eel 

21- "Silence as a Tactic of Communication in Pragmatics, Novel, and 

Poetry" Arab World English Journal for Translation & Literary Studies, 

Volume3, Number3. August 2019. Co-authors: Enas Subhi Amer and 

Adhraa A. Naser  
22- "A Linguistic analysis of the Last Words in Aircraft Black 

Boxed" Asian ESP Journal. July 2020, Vol. 16. Issue 4. Co-author 

Raghad Hakeem Mudheher. Q2. Impact factor 5.87  

23- "The Rhetorical Structures of Educational Concepts in 

Nursery Rhymes" Asian ESP Journal, April 2020, Vol. 16, Issue 2.2. 

Co-author: Ruqayah Mutlak Abdulrahman. Q2. Impact factor 5.87 

24. “The Rhetorical Perspective of Discursive and Non-discursive 

Contents of Selected British Election Songs” Review of 

International Geographical Education Online. Vol. 11, No. 9. 2021. 

25. “The Cognitive Relevance in Understanding Coronavirus 

Posters” Review of International Geographical Education Online. 

Vol. 11, No. 12. Spring. 2021. 

 

 

 

 المؤتمرات والندوات:المشاركة فً 
: ندوة النشر العربً المشترك التً اقامتها دار الشؤون  1986/ اٌلول /8-11 .1

الثقافٌة العامة ومشاركة الهٌئة الاستشارٌة العربٌة واتحاد الناشرٌن العرب 
 والمجمع العلمً العراقً.

لٌج العربً. : ندوة شبكة المعلومات الإعلامٌة لدول الخ1987/تشرٌن اول/3-4 .2
 بغداد.
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: الندوة العلمٌة للأبعاد الاستراتٌجٌة للحرب العراقٌة 1988/ اذار/  12-14 .3
الإٌرانٌة التً أقامها مركز التوثٌق الإعلامً لدول الخلٌج العربً بالتعاون مع 

 . مشاركة ببحث.مركز دراسات الخلٌج العربً فً جامعة البصرة. بغداد
تمر العربً الثانً عشر للاتحاد العربً للمكتبات : المؤ 2111/ تشرٌن ثانً/ 5-8 .4

والمعلومات بعنوان : "المكتبات العربٌة فً مطلع الألفٌة الثالثة" التً نظمها 
الاتحاد العربً للمكتبات والمعلومات بالتعاون مع جامعة الشارقة. الشارقة. دولة 

 مشاركة ببحث. الإمارات العربٌة المتحدة.

الالٌة فً القرن الحادي والعشرٌن التً عقدت فً جامعة ندوة الفهرسة العربٌة  .5
 مشاركة ببحث .2115الامارات العربٌة المتحدة 

الندوة العلمٌة السادسة للأدب واللغة التً اقامها قسم اللغة الانكلٌزٌة فً كلٌة  .6
 . مشاركة ببحث. 2117التربٌة للبنات 

م اللغة الانكلٌزٌة فً كلٌة الندوة العلمٌة السابعة للأدب واللغة التً اقامها قس .7
 . مشاركة ببحث. 2118التربٌة للبنات 

الندوة العلمٌة الثامنة للادب واللغة والترجمة التً اقامها قسم اللغة الانكلٌزٌة فً  .8
 .. مشاركة ببحث2119كلٌة التربٌة للبنات 

 & Lewis) التً اقامتها جامعة (Exploring Web 2.0)دورة تعلم التدرٌس  .9

Clark College)  ً2119فً الولاٌات المتحدة الامرٌكٌة عبر النت ف. 

التً  (ESL Initiative Workshop)تطوٌر تدرٌس اللغة الانكلٌزٌة  ورشة .11
فً  فً بغداد (AED Center for Academic Partnership)منظمة  اقامتها
2111. 

الانكلٌزٌة فً  الندوة العلمٌة الثامنة للادب واللغة والترجمة التً اقامها قسم اللغة .11
 . مشاركة ببحث.2111كلٌة التربٌة للبنات 

برٌطانٌا للفترة من  –التً اقٌمت فً براٌتون  (IATEFL)الدولً للـ  المؤتمر .12
 .2111نٌسان  15-19

الندوة الدولٌة عن احادٌث الرسول صلى الله علٌه واله وسلم فً جامعة كٌرالا فً  .13
 ة ببحث. مشارك2112شباط  18-14الهند للفترة من 

 .14/7/2112المؤتمر الدولً للموهبة الذي عقد فً دبً  .14

الندوة العلمٌة التاسعة لقسم اللغة الانكلٌزٌة فً كلٌة التربٌة للبنات فً جامعة بغداد  .15
2113. 

برٌطانٌا للفترة  –الذي عقد فً براٌتون  (IAFOR)المؤتمر الاوربً لتعلٌم اللغة  .16
 Taboo words vs Social)والقاء بحث بعنوان  21/7/2113-18من 

Deixis: A Sociolinguistics Analysis of a play from the Theatre 

of the Ridiculous) 

المشاركة ببحث فً مؤتمر الدراسات التربوٌة وعلم اللغة التطبٌقً الذي اقامته   .17
 .2118جامعة  )اشك( فً اربٌل فً 

الذي اقامه قسم الدراسات المشاركة ببحث فً المؤتمر العلمً الدولً الثانً   .18
فً  2119/ 1/7الاسلامٌة باللغة الانكلٌزٌة فً كلٌة الامام الأعظم الجامعة فً 

 Islamophobia Fallacies in the UK Press Headlinesبغداد. 
 

 كتب الشكر والتقدٌر
كتاب شكر من مركز التوثٌق الإعلامً لدول الخلٌج العربً عن عملً  12حاصلة على  -1

ن العلٌا التحضٌرٌة للمؤتمرات والندوات التً عقدها المركز وعن الإصدارات فً اللجا
 العلمٌة السنوٌة التً أساهم فٌها.
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 كتب شكر من كلٌة التربٌة للبنات. 11  -2

 .2116كتاب شكر من رئٌس الجامعة بمناسبة التفوق فً دورة طرائق التدرٌس  -3

عداد للمؤتمر السنوي التاسع كتاب شكر من مساعد رئٌس الجامعة عن المساهمة فً الا -4
 للقسم.

 .2111كتاب شكر من السٌد عمٌد الكلٌة بمناسبة انتهاء العام الدراسً بنجاح  -5

على ترأسً لقسم اللغة الانكلٌزٌة  مع قدم لمدة شهر كتاب شكر من السٌد رئٌس الجامعة -6
 .4/2112ولغاٌة  11/2111بالوكالة للفترة من 

المساعد ضمن المدة الأصغرٌة لً على مرتبة الاستاذ قدم لمدة سنة كاملة بمناسبة حصو -7
 .2119مع قدم لمدة تسعة اشهر لحصولً على مرتبة الاستاذٌة بالمدة الاصغرٌة  2112

كتاب شكر من وزٌر التعلٌم العالً والبحث العلمً موجه الى منتسبً جامعة بغداد للجهود  -8
 2113المبذولة، 

كونً عضوة فً  2116/ 6/6عة واسط بتارٌخ كتاب شكر من المساعد العلمً لرئٌس جام -9
 لجنة استحداث دراسة الماجستٌر فً اللغة الانكلٌزٌة فً كلٌة التربٌة

 لنفس السبب. 8/5/2116كتاب شكر من عمٌد كلٌة التربٌة فً جامعة واسط بتارٌخ  -11

لاهدائً نسخة  25/8/2116كتاب شكر من مدٌر مكتبة الجامعة الاردنٌة فً عمان بتارخ  -11
 الدكتوراهطروحة من ا

كتاب شكر من مدٌر مكتبة الحسٌن بن طلال فً جامعة الٌرموك فً اربد لاهدائً نسخة  -12
 .7/8/2116من اطروحة الدكتوراه بتارٌخ 

شكر من السٌد رئٌس جامعة بغداد لنشري بحوث فً احدى المجلات المصنفة  ( كتاب2) -13
 .2118فً ضمن تومبسون روٌترز 

العلمً لرئٌس جامعة بغداد على نشر بحث فً مجلة مصنفة  كتاب شكر من السٌد المساعد -14
2118 . 

شكر من عمٌد كلٌة التربٌة للعلوم الانسانٌة فً جامعة بابل عن التقوٌم العلمً ( كتاب 2)  -15
 .2118وفً  2116لاطارٌح دكتوراه من الكلٌة 

لاساتذة القسم ٌة كتاب شكر من عمٌد الكلٌة للجهود المبذولة لتسلٌم الحسابات الالكترون( 2) -16
 2118وفً  2119بالموعد المحدد 

شعبة الدراسات العلٌا على تقوٌم  –كتاب شكر من عمٌد الكلٌة التقنٌة الهندسٌة الكهربائٌة  -17
 .2119البحوث 

كتاب شكر من عمٌد كلٌة الاداب فً الجامعة المستنصرٌة لمناقشة طالبة الماجستٌر فً  -18
2119. 

بٌة للعلوم الانسانٌة فً جامعة تكرٌت لمناقشة طالبة كتاب شكر من عمٌد كلٌة التر( 2)  -19
 .2119الماجستٌر فً 

كتاب شكر من عمٌد كلٌة التربٌة للعلوم الانسانٌة فً جامعة بابل على مناقشة اطروحة  -21
 .2119دكتوراه فً 

كتاب شكر من عمٌد كلٌة التربٌة للعلوم الانسانٌة فً جامعة دٌالى على مناقشة رسالة   -21
 .2119ماجستٌر فً 

كتاب شكر من عمٌد كلٌة التربٌة للعلوم الانسانٌة فً جامعة بابل على تقوٌم رسالة  -22
 .2119ماجستٌر فً 

 2119الحصول على كتاب شكر من رئٌس جامعة بغداد على حصولً على لقب الاستاذٌة  -23
الحصول على كتاب شكر من رئٌس جامعة بغداد على تقدٌم خمسة بحوث حصلت على  -24

 .2119صول على لقب الاستاذٌة تقدٌر اصٌل للح

كتب شكر متعددة من عمادات كلٌات فً جامعات عراقٌة عن مناقشة وتقوٌم رسائل   -25
 ماجستٌر ودكتوراه.
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